
ACTA DE SESSIÓ DE
Ple

Data i Hora  22 de novembre de 2017 19:00
Lloc  Sala Ple
Caràcter Ordinària
Núm.  PLE2017/10

PRESIDENT    l·lm.           GIMÉNEZ RENOM IGNASI

ASSISTENTS                     GONZÁLEZ NAVAS PEPE
                                     PUIG MAYOR M. ANTONIA
                                     CANALIS ALSINA ALEIX
                                     MARTÍNEZ ROMERO PEPA
                                     MARMOL MARTINEZ ANA MARIA
                                     PEREZ MOREJON DANIEL
                                     LEIVA REYES JOSE
                                     PAPPALARDO AGUEDA ANGELA
                                     ROMAN SANMARTÍ MARTA
                                     HOMET VENTAYOL RAFA                                     
                                     CALAF VIVES JOSEP M
                                     RASPALL ALUJA NURIA                                              
                                     REBOLLO FLIX FERRAN
                                     TENA BLANCH BET
                                     ALAVEDRA CANTURRI XAVI
                                     ESPINOSA MONTOYA ITA
                                     PERMANYER BATLLE RAMON
                                     GARCIA FANDINO BEA
                                     LOPEZ ALARCON LLUIS 
SECRETARI                      COLELL VOLTAS JOSEP 
INTERVENTOR acctal         FERNANDEZ VILLAVERDE JOSÉ MANUEL

  EXCUSA L’ABSÈNCIA       CREUS OLIVERAS JOAN
 

Atès que hi ha el quòrum de constitució que estableix l’article 98.c) del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya, la Presidència declara oberta la sessió i es passes a tractar els diferents punts de 
l’ordre del dia.

ORDRE DEL DIA
1.- Sorteig membres meses electorals eleccions al Parlament de Catalunya 2017.-
2.- Presa possessió regidor Luis Manuel Lopez Alarcon.-
3.- Actes pendents d'aprovar.-
      PLE2017/9 Ordinària 24/10/2017
4.- Resolucions a donar compte.-
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5.- Ratificar el Decret núm. 1365/2017  de nomenament representants municipals en 
      institucions i organismes.-
6.- Donar compte de l'informe trimestral sobre el compliment de l'article 104 bis de la 
       Llei reguladora de les bases de règim local.-
7.- Donar compte de l'informe del període mitjà de pagament, tercer trimestre de      
      2017.-
8.-  Moció del grup municipal d'ERC  de suport al Govern de Catalunya.- 
9.- Moció  dels grups municipals Decidim Castellar i PdECAT sobre situació d’un empleat      
       municipal.- 
10 .- Assumptes sobrevinguts.-
11.-  Precs i preguntes.-

1.- Sorteig membres meses electorals eleccions al Parlament de Catalunya 2017.-
Es procedeix a efectuar el corresponent sorteig  per a determinar la composició de les 
meses electorals de les properes eleccions al Parlament de Catalunya, amb el resultat que 
dona el sistema informàtic emprat, donant-se el Ple per assabentat.

2.- Presa possessió regidor Luis Manuel Lopez Alarcon.-
En aquest punt de presa de possessió del nou regidor, tenim la credencial del regidor 
expedida per la Junta Electoral Central que ens diu que ha estat designat regidor de 
l’Ajuntament de Castellar del Vallès el senyor Lluis Manuel Lopez Alarcon, per estar inclòs 
dins de la candidatura de PDeCAT (CiU), a les passades eleccions del dia 24 de maig de 
2015.
Tot seguit l’Alcalde crida a l’interessat per tal d’efectuar aquesta declaració legal.
El designat ha presentat la seva declaració d’interessos, per tant pot prendre possessió del 
càrrec, només li resta prestar la promesa o jurament de les seves obligacions al càrrec de 
regidor.
Tot seguit es procedeix a cridar a:
- LUIS MANUEL LOPEZ ALARCON
Que efectua aquest tràmit. A continuació el Sr. Alcalde li dona possessió del seu
càrrec, passant a incorporar-se a la sessió.
La Corporació es donà per assabentada

El Ple continua amb la lectura d’un manifest unitari del Dia Internacional per a l’eliminació 
de la violència envers les dones.
La regidora Sra. Pepa Martínez en fa lectura.
“Avui, en el Dia internacional per a l’eliminació de la violència envers les dones, tornarem a 
denunciar i recordar allò que hauria de ser una obvietat. I ho farem les vegades que calgui. 
No és una queixa. No és un caprici. Estem reivindicant els nostres drets fonamentals. 
La violència masclista no és un problema de les dones. És un problema de tothom, tots i 
totes. I no són casos aïllats ni inevitables. Les dades són alarmants i només com a societat 
podem erradicar-la. No és fàcil. Hem heretat una tradició on les dones aguanten amb 
silenci, patiment i sentiment de culpa les agressions. Perquè encara vivim en una cultura 
masclista que ha normalitzat les conductes delictives contra les dones. 
Ja n’hi ha prou. Cal construir una societat que no toleri la violència masclista. Perquè ara 
l’estem tolerant. I no és un desig ni un somni: és una necessitat urgent. 
N’estem tipes. Estem tipes de tanta violència sexual. A la pròpia llar, al carrer, a la feina. 
On sigui i quan sigui. Exercida per la parella, per l’exparella, per familiars, per companys, 
per coneguts o per desconeguts. Estem tipes de ser notícia, de convertir les dones 
assassinades en xifres, de ser víctimes, que ens matin, que ens insultin, que ens grapegin, 
que ens violin, que ens vexin, que ens utilitzin. I tot, només pel fet d’haver nascut dones. 
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Estem tan tipes, que avui ens dirigim a vosaltres. Qui contribueix a perpetuar la violència 
masclista. Qui us amagueu o passeu desapercebuts però sabem que hi sou. Avui us 
assenyalarem. 
-Als violadors: sí, vosaltres, els homes que ens heu forçat, que heu utilitzat la vostra força 
física, l’amenaça o la coerció per sotmetre’ns, que no heu volgut escoltar un no, els que us 
penseu que arriba un moment que ja és massa tard per dir que no. Encara que siguis marit, 
company, amic o acabat de conèixer. No és no, sempre. I quan sentis no, ni ens toquis. 
Només un sí és un sí. I aquest sí pot ser que no en qualsevol moment o en una altra ocasió. 
Quan utilitzeu les drogues, l’alcohol o les substàncies químiques per anul·lar la capacitat de 
decisió de les dones és masclisme disfressat d’estratègia de submissió. Mai, en cap cas, la 
pèrdua de consciència és sinònim de consentiment. 
-Als abusadors: els que utilitzeu una suposada autoritat, a la feina, a casa, a la família, per 
sotmetre’ns, per agredir-nos, per fer-nos por, per fer-nos mal, per fer-nos xantatge, per 
coaccionar-nos, per utilitzar-nos en el vostre benefici i pels vostres interessos. Cap càrrec, 
cap responsabilitat, cap autoritat és més important que la nostra llibertat. No teniu cap 
poder sobre el nostre cos.
Als assetjadors: els que ens molesteu pel carrer, a les festes majors, al transport públic, a 
la feina o a casa. Els que us refregueu contra els nostres cossos al metro. Els que exhibiu 
els vostres genitals a l’autobús. Els que ens perseguiu. Els que ens envieu missatges 
amenaçadors per mòbil o per correu electrònic. Els que controleu els nostres telèfons. Els 
que ens assetgeu a través de les xarxes socials. Els que espereu en un pàrking, en un 
ascensor, en un portal o ens perseguiu dient-nos allò que per a vosaltres són inofensives 
“floretes”. Els que ens insulteu quan no acceptem les vostres propostes. Deixeu-nos en pau. 
Si us diem que no, no insistiu. No és timidesa. És que les dones som lliures per decidir amb 
qui volem estar i, sobretot, amb qui no volem estar. 
-Als maltractadors: la violència és la vostra manera il·legítima d’exercir el poder. Els que 
aprofiteu la intimitat o privacitat de la llar per colpejar, per matar, per vexar, per agredir 
sexualment, per espantar. O per matar i maltractar els nostres infants. Això us empobreix 
com a homes i és un delicte que ha de ser perseguit per la justícia. Sou criminals. Us 
denunciarem. Les dones no som propietat de ningú. 
-Als i les que calleu però sabeu què passa: qui els hi rieu les gràcies als assetjadors, qui 
heu consentit que es maltractés o es violés una dona, qui heu mirat cap a l’altra banda, qui 
no heu recriminat un abús de poder... Ja n’hi ha prou. Parleu. Assenyaleu. Ajudeu les 
víctimes. No sigueu còmplices. Sigueu íntegres o també us convertireu en culpables. 
Esteneu la mà a qui ho necessita de veritat. No tolereu la violència contra cap dona. No sou 
agents passius, teniu molt a dir, per aturar-los a ells i per a acompanyar-les a elles. 
-Presentadors i presentadores de televisió que feu espectacle de la violència masclista. Amb 
la vostra feina mal feta contribuïu a perpetuar la cultura de la violència. Ja n’hi ha prou de 
veure maltractadors i violadors per televisió que es fan les víctimes i justifiquen el seu 
comportament. Prou de convertir víctimes en titelles al servei de l’audiència. Prou 
d’estigmatitzar dones maltractades, de perseguir-les pel carrer, de buscar on s’amaguen. 
Prou de vulnerar el seu dret a la intimitat i destruir la seva privacitat i la dels seus fills i les 
seves filles. No confongueu l’audiència: l’amor no és possessió. L’enamorament no és 
propietat. La violència contra les dones no és un espectacle. Fer-ho va contra l’ètica 
periodística, contra la responsabilitat professional, contra els drets de les persones i els 
infants. 
-Periodistes i mitjans de comunicació que quan informeu de la violència contra les dones 
dieu que les dones es moren. Les dones no es moren. A les dones les maten. Les 
assassinen. A veure si ho enteneu d’una vegada. Assenyaleu el masclisme com a causa 
d’aquesta violència. 
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-Periodistes que quan maten una dona o els seus infants pregunteu al veïnat com era 
l’assassí. Ens és igual saber si saludava o si era bon veí. Prou d’explicar si l’assassí era 
gelós. Els assassins no es justifiquen, ni estimen, ni tenen cap aparença especial. 
-Professionals de l’audiovisual que perpetueu els tòpics que atempten contra les dones: no 
les convertiu més en objectes. Que el seu físic no determini la seva feina, no consentiu 
l’entreteniment que vexa les dones o que banalitza la violència de masclista. Pareu de 
tolerar missatges masclistes que normalitzen relacions de parella tòxiques, que perpetuen 
tòpics sobre la realitat femenina que són falsos, caducs i nocius. 
-Professionals de la publicitat i empreses anunciants que us recreeu en l’estètica del 
patiment de les dones. No convertiu la violència contra les dones en bellesa i argument de 
venda. Prou d’imatges de dones sotmeses als homes, humiliades, mig mortes, per vendre 
perfums o rellotges o el que sigui. Prou de sexualitzar les criatures. Pareu de dipositar una 
càrrega eròtica sobre la infància. Les nenes i els nens no són productes al vostre servei. 
-Empresaris de l’oci nocturn que utilitzeu les dones com a reclam dels vostres negocis: No 
sigueu còmplices de la violència masclista. Pareu de posar-ho fàcil als abusadors que poden 
trobar, en els vostres locals, la coartada perfecta. Ajudeu a combatre l’assetjament. No 
eludiu un problema molt greu que sabeu perfectament que també s’esdevé en el vostre 
àmbit. 
-Professionals de la judicatura, l’advocacia, la medecina forense, i cossos policials que 
infravaloreu les denúncies de les dones: el vostre àmbit és essencial per eradicar la 
violència masclista. Documenteu-vos de les estadístiques i sigueu sensibles a la realitat 
social. Si menysteniu els testimonis de les dones agredides i el risc que suposa conviure 
amb un agressor, poseu en joc les seves vides. I recordeu: els fills i les filles també són 
víctimes de la violència masclista. No permeteu que la justícia sigui utilitzada pels 
maltractadors com una estratègia per continuar coaccionant les víctimes. 
I finalment, a totes les dones: 
Ningú pot privar-nos dels nostres drets. Tenim dret a viure sense violències masclistes. 
Tenim dret a ser lliures. I no us sentiu culpables per ser-ho. Si us sentiu sota amenaça, si 
viviu amb por, per poca que sigui, demaneu ajuda. La nostra manera de pensar, de vestir, 
de divertir-nos, de gaudir de la vida, mai ha de ser un argument per acusar-nos o fer-nos 
sentir malament. No som responsables de les agressions que rebem. Les nostres opinions, 
desitjos o reivindicacions són tan legítimes com les d’un home. Ningú pot dir-nos com hem 
de viure o què hem de fer. Només nosaltres podem decidir com volem viure i la dona que 
volem ser.

3.- Actes pendents d'aprovar
1.- Els regidors es donen per assabentats del contingut de l’acta de la sessió de data      
PLE2017/9 Ordinària 24/10/2017
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT
 
4.-  Resolucions a donar compte
Es dona compte al Ple dels Decrets l’Alcaldia núm. 1300 de 19 d’octubre de 2017 al 1431 
de 17 de novembre de 2017.24 i 31 d’octubre i 7 i 14 de novembre.
La Corporació es donà per assabentada

5.- Ratificar el Decret núm. 1365/2017  de nomenament representants municipals 
      en  institucions i organismes.-
En data 3 de novembre de 2017  es va dictar per l’Alcaldia el Decret núm. 1365

“DECRET 1365.- Castellar del Vallès,  3 de novembre de 2017. 
Vist que aquest Ajuntament forma part de diversos Consorcis, Xarxes, Associacions i altres 
institucions en els que hi ha representació municipal.
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Vist el que disposa l’article 20 apartat 5 del Reglament Orgànic Municipal,sobre la 
designació de representants municipals en determinats òrgans col·legiats i de participació.
Atès que darrerament s’ha produït canvis de Regidors/es i això fa que calgui actualitzar dits 
nomenaments.
Atès que aquests nomenaments cal fer-los de forma urgent, ja que alguns d’ells tenen 
previsió de reunions dels seus consells rectors, es procedeix a l’aprovació urgent d’aquesta 
actualització de nomenaments, sense perjudici de la ratificació corresponent del Ple 
municipal
Per tot això i d’acord amb el que determinen els articles 21,1 lletra a) i b) de la Llei 7/85,de 
21 d’abril,reguladora de les bases de règim local.
Aquesta Alcaldia, HA RESOLT
PRIMER.- Nomenar el representants municipals de l’Ajuntament en les institucions i 
organismes que es relacionen a continuació:

 Obra Social Benèfica: Titular Joan Creus Oliveras,  Suplent Pepa Martínez Romero
 Consell esportiu Comarcal Vallès occidental zona Sabadell: Jose Leiva
 Xarxa de ciutats i pobles saludables: Joan creus

SEGON.- Aprovar el corresponent Text refós que recull totes les modificacions que s’han 
produït des de l’inici de legislatura i s’inclouen els nomenaments actualitzats, així com els 
nomenaments originaris que continuen en el càrrec:

- Consorci de Residus del Vallès Occidental: Aleix Canalís.
- Consorci de Turisme del Vallès Occidental: Anna Marmol
- Agrupació de Defensa Forestal (ADF): Aleix Canalís, suplent Pepe Leiva
- Xarxa de ciutats i pobles cap a la sostenibilitat: Aleix Canalís
- Associació internacional de Ciutats Educadores: M. Antònia Puig
- Xarxa Local per la diversitat ciutadana: Pepa Martínez
- Xarxa de custòdia del territori: Aleix Canalís
- Consell coordinador del Parc natural de Sant Llorenç: Aleix Canalís
- AMTU: Pepe González
- Junta Local de Seguretat: Alcalde
- Associació d’Entitats Locals propietaris forestals de Catalunya (ELFOCAT): Aleix 

Canalís.
- Consorci per la defensa del riu Besòs: Aleix Canalís
- Consorci territorial de salut zona Vallès Occidental Est: Alcalde
- Xarxa de pobles i ciutats pels drets humans: Pepa Martínez
- Consorci Localret: Alcalde, suplent Dani Pérez
- Consorci Normalització Lingüística: M. Antònia Puig Mayor
- Consorci Local i Comarcal de Comunicació: Joan Creus
- Xarxa Local de Consum: Anna Marmol Martínez
- Xarxa de Municipis per a l’Economia Social i solidària: M. Antònia Puig
- Obra Social Benèfica: Titular Joan Creus Oliveras,  Suplent Pepa Martínez Romero
- Consell esportiu Comarcal Vallès occidental zona Sabadell: Jose Leiva
- Xarxa de ciutats i pobles saludables: Joan Creus

TERCER.- Donar compte al Ple d’aquest Decret per la seva ratificació, si s’escau. 
QUART.- Notificar  aquest acord a les entitats interessades i als regidors designats”

D’acord amb el que estableix l’article 20.6 del Reglament d’Organització Municipal
S’ACORDA:
Ratificar  el Decret d’Alcaldia núm. 1365/2017,  en el seu contingut
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INTERVENCIONS
Presenta la proposta el regidor Sr. Aleix Canalis  (Som de Castellar-PSC), i diu que aquest 
punt és merament de tràmit , ja que consisteix en la ratificació per part del plenari del 
decret 1365/2017  de nomenament representants municipals en institucions i organismes, 
fruit de les darreres reestructuracions del cartipàs municipal i l’aprovació del seu text refós.
En aquest sentit, els canvis són els següents:

 Obra Social Benèfica: Titular Joan Creus Oliveras,  Suplent Pepa Martínez Romero
 Consell esportiu Comarcal Vallès occidental zona Sabadell: Jose Leiva
 Xarxa de ciutats i pobles saludables: Joan creus

Així mateix,cal recordar que més enllà d’aquests canvis, el text refós inclou, també, els 
representants municipals, que no pateixen canvis, als següents organismes i institucions:

1- Consorci de Residus del Vallès Occidental: Aleix Canalís.
2- Consorci de Turisme del Vallès Occidental: Anna Marmol
3- Agrupació de Defensa Forestal (ADF): Aleix Canalís, suplent Pepe Leiva
4- Xarxa de ciutats i pobles cap a la sostenibilitat: Aleix Canalís
5- Associació internacional de Ciutats Educadores: M. Antònia Puig
6- Xarxa Local per la diversitat ciutadana: Pepa Martínez
7- Xarxa de custòdia del territori: Aleix Canalís
8- Consell coordinador del Parc natural de Sant Llorenç: Aleix Canalís
9- AMTU: Pepe González
10-Junta Local de Seguretat: Alcalde
11-Associació d’Entitats Locals propietaris forestals de Catalunya (ELFOCAT): Aleix 

Canalís.
12-Consorci per la defensa del riu Besòs: Aleix Canalís
13-Consorci territorial de salut zona Vallès Occidental Est: Alcalde
14-Xarxa de pobles i ciutats pels drets humans: Pepa Martínez
15-Consorci Localret: Alcalde, suplent Dani Pérez
16-Consorci Normalització Lingüística: M. Antònia Puig Mayor
17-Consorci Local i Comarcal de Comunicació: Joan Creus
18-Xarxa Local de Consum: Anna Marmol Martínez
19-Xarxa de Municipis per a l’Economia Social i solidària: M. Antònia Puig

VOTACIÓ: LA PROPOSTA DE RATIFICACIÓ FOU APROVADA PER MAJORIA 
ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT RESULTAT:
Vots a favor:      SETZE     (16) dels regidors Som de Castellar-PSC,  Decidim Castellar  i 
                                             PDeCAT.
Vots en contra:   CAP      
Abstencions :      QUATRE   ( 4)  dels regidors d’ERC       
  
6.- Donar compte de l'informe trimestral sobre el compliment de l'article 104 bis 
     de la Llei reguladora de les bases de règim local.-
ATÈS que de conformitat amb l’apartat 6 de l’article 104.bis de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases del règim local, l’alcalde ha d’informar al ple, amb caràcter 
trimestral, del compliment del que es preveu en aquest article en relació al personal 
eventual al servei de l’ajuntament.
VIST l’informe del cap d’unitat de Recursos Humans en el sentit que en el tercer trimestre 
de 2017:
1. El nombre de llocs de treball reservats a personal eventual en aquest ajuntament és d’un 
lloc i, per tant, no es supera el límit que contempla l’article 104.bis.1 de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, reguladora de les bases del règim local.
2. El personal eventual al servei d’aquest ajuntament està assignat als serveis generals de 
l’entitat.
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3. Semestralment es publica a la seu electrònica de l’ajuntament i al Butlletí Oficial de la 
Província de Barcelona el nombre de llocs de treball reservats a personal eventual. 
Aquest alcalde a l’Ajuntament Ple
Informa del compliment, en el tercer trimestre de 2017, del que es preveu a l’article 
104.bis de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, en relació al 
nombre de llocs de treball reservats a personal eventual, a l’assignació funcional de les 
persones ocupants, i a allò relatiu a la publicitat del nombre de llocs a la seu electrònica de 
l’ajuntament i al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona.

INTERVENCIONS
La regidora Sra. Anna Marmol (Som de Castellar-PSC), presenta la proposta tot dient que
avui portem a ple donar compte del compliment, en el tercer trimestre de 2017, del que es 
preveu a l’article 104.bis de la llei reguladora de les bases de regim local en relació al 
nombre de llocs de treball reservats a personal eventual i a l’assignació funcional d’aquestes 
persones. 
En el nostre ajuntament tenim un lloc de treball reservat a personal eventual que està 
assignat als serveis generals i per tant no es supera el límit que contempla la llei.
La Corporació es donà per assabentada

7.- Donar compte de l'informe del període mitjà de pagament, tercer trimestre de      
      2017.-
ATÈS l’article 4.3 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 29 
de desembre, per a que s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les 
operacions comercials, que estableix que els tresorers o, en el seu defecte, interventors de 
les Corporacions locals elaboraran trimestralment un informe sobre el compliment dels 
terminis establerts en la llei pel pagament de les obligacions de cada Entitat local.
ATÈS l’article 5.4 de la referida Llei 15/2010, de 5 de juliol, que estableix que la Intervenció 
o òrgan que tingui atribuïda la funció de comptabilitat incorporarà a l’informe anterior, una 
relació de les factures o documents justificatius respecte dels quals hagin transcorregut més 
de tres mesos des de l’anotació al Registre de factures i no s’hagin tramitat els 
corresponents expedients de reconeixement de l’obligació o s’hagi justificat per l’òrgan 
gestor l’absència de la tramitació dels mateixos.
VISTOS els informes de la tresorera i l’interventor relatius al compliment dels terminis 
previstos per al pagament de les obligacions segons l’article 4 de la Llei 15/2010, de 5 de 
juliol, referits al tercer trimestre de 2017
ATÈS que per Real decret 635/2014, de 25 de juliol, s’ha desenvolupat la metodologia de 
càlcul del període mitjà de pagament a proveïdors d eles administracions públiques que 
preveu la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat 
financera.
ATÈS que de conformitat amb l’article 6.2 del Reial decret 635/2014, de 25 de juliol, ha de 
donar-se publicitat al període mitjà de pagament.
L’Ajuntament Ple
ACORDA
PRIMER.- Donar-se per assabentat dels informes relatius al període mitjà de pagament i 
al període legal de pagament de les obligacions per deutes comercials de l’Ajuntament de 
Castellar del Vallès corresponents al tercer trimestre de 2017, de conformitat amb el resum 
següent:

I. PERÍODE MITJÀ DE PAGAMENT

PMP

Rati
operacions
pagades

Import
pagaments
realitzats

Rati
operacions
pendents

Import
pagaments
pendents
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(dies) (dies) (EUR) (dies) (EUR)

14,42 19,01 1.826.793,00 9,08 1.568.798,15

II. PERÍODE LEGAL DE PAGAMENT

a) Pagaments realitzats en el trimestre

Pagaments realitzats en el trimestre
Dins del període legal

de pagament
Fora del període legal

de pagament
PLP

(dies)
Núm. de

pagaments
Import total

(EUR)
Núm.

de 
pagaments

Import total
(EUR)

49,00 884 1.499.852,87 191 327.240,13

b) Interessos de demora pagats en el trimestre

Interessos de demora 
pagats

en el trimestre
Núm. de

pagaments
Import total

(EUR)

0 0,00

c) Factures o documents justificatius pendents de pagament al final del trimestre

Pendent de pagament al final del trimestre
Dins del període legal

de pagament
Fora del període legal

de pagamentPLP
pendent
(dies)

Núm.
d’operacions

Import total
(EUR)

Núm.
d’operacions

Import total
(EUR)

35,28 374 1.322.653,76 89 226.074,70

d) Factures o documents justificatius respecte als quals, al final del trimestre, han 
transcorregut més de tres mesos des de la seva anotació al registre de factures i no s’hagin 
tramitat els corresponents expedients de reconeixement de l’obligació

Pendent de
reconeixement de 

l’obligació
Núm. de

documents
Import total

(EUR)

0 0,00
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SEGON.- Remetre al Ministeri d’Hisenda i Funció Pública, d’acord amb el previst en l’article 
4.4 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol de 2010 i en l’article 6.2 del Reial decret 635/2014, de 
25 de juliol, els referits informes.

INTERVENCIONS
Presenta la proposta el regidor Sr. Aleix Canalis (Som de Castellar-PSC), i diu que el 
període legal de pagament dels proveïdors d’aquest Ajuntament pel tercer trimestre de 
2017 ha estat de 14’42 dies. Aquest termini és similar als trimestres anteriors al 2017, i 
s’ha reduït en relació a l’any anterior i és clarament inferior al màxim legal que és de 30 
dies.
La Corporació es donà per assabentada

8.-  Moció dels grups municipals d'ERC, Deicim Castellar i PDeCAT,  de suport al 
Govern de Catalunya.- 
El dia 30 d’octubre, el fiscal general de l’Estat va presentar davant l’Audiència Nacional I el 
Tribunal Suprem querelles per sedició, rebel·lió i malversació de fons públics contra el 
Govern de la Generalitat de Catalunya i contra la Mesa del Parlament de Catalunya, per 
haver dut a terme l’aplicació dels resultats de l’1-O.
El dia 2 de novembre l’Audiència Nacional va decretar presó per a vuit membres del legítim 
Govern de la Generalitat de Catalunya (un dels quals, a més, president d’un partit polític 
amb 87 anys d’història, i un altre ex primer tinent d’alcalde de Barcelona) i en va demanar 
la detenció de la resta.
Així mateix, el Tribunal Suprem ha decidit sotmetre a vigilància policial la presidenta del 
Parlament, Carme Forcadell, i la major part dels membres de la mesa fins a la seva 
declaració prevista per al proper 9 de novembre.
Aquests actes se sumen a una campanya d’ús arbitrari de la justícia espanyola amb fins 
polítics, com ja s’havia vist en els casos dels presidents de l’ANC i Òmnium Cultural, Jordi 
Sànchez i Jordi Cuixart, o contra els condemnats per haver organitzat la consulta del 9N.
L’existència de presos polítics no té cabuda dins l’actual Unió Europea, atempta contra els 
drets recollits a la Declaració Universal dels Drets Humans proclamada per l’Assemblea 
General de les Nacions Unides el 10 de desembre del 1948, i també contra el Conveni 
Europeu per la Protecció dels Drets Humans i de les Llibertats Fonamentals adoptada pel 
Consell d’Europa l’any 1950 i ratificada per l’Estat Espanyol.
Tanmateix, els advocats dels presos politics ja han manifestat el tractament vexatori i injust 
que han rebut els detinguts. Emmanillats a l’esquena, impossibilitat de preparar les 
al·legacions per part de la defensa, desatenció de la jutgessa, privació de llibertat sense 
fonamentació raonable, lesions derivades del fort emmanillament, hores de circulació amb 
canvis constants de destí, despullament a l’entrada a la presó, comentaris ofensius i 
burletes de policies, imputació de delictes inexistents, incompetència de la Audiència 
Nacional pel suposat delicte que s’imputa, desatenció de criteris humanitaris, ... I tot això 
sense que el govern espanyol, ni els partits que li donen suport amb l’aplicació de l’article 
155, assumís cap responsabilitat, formulés cap disculpa, intentés cap explicació o proposés 
cap alternativa.
I tampoc ho ha fet el PSOE o  el que és pitxor tampoc ha obert la boca el PSC, només ho fa 
per dir que tota la culpa del que ha passat la te el govern català. Més increïble és quan el 
PSC decideix participar en manifestacions on es crida “Puigdemont a la presó” i quan hi ha 
incidents encara que sigui per culpa d’una part dels manifestants.
Tampoc aquí sentim disculpes ni es demana que siguin identificats els manifestants. És 
indigne que com a màxim responsable del PSC, Miquel Iceta, digui que no pactarà amb els 
que volen trencar amb España, pero que no té cap inconvenient en fer-ho amb el partit més 
corrupte de la història  i contra el qual el mateix ens va advertir que “por dios”, teníem de 
parar.
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Quan un partit com el PSC ens ha de recordar que fa 20 anys era catalanista és un 
símptoma que la gent ara ja no el veu així. Un partit que s’ha situat en el més ranci del 
nacionalisme espanyol i que se’l percep molt més combatiu per la declaració de la DI que 
per l’aplicació del 155, més preocupat per l’ordre constitucional que per les llibertats 
nacionals i socials, més bel·ligerant amb el creixement del  pacifisme independentista que 
per la denuncia a les actuacions feixistes, més  solidari  amb el PSOE que amb la ciutadania 
i fins i tot amb la pròpia militància.
Per altra banda també tot el nostre suport amb el manifest  que s’ha signat per part d’un 
col·lectiu de funcionaris de l’Ajuntament de Castellar .
Per tots aquests motius, els grups municipals d’ERC, Decidim Castellar i PDeCAT,  proposa a 
l’Ajuntament de Castellar  del Vallès els següents
ACORDS:
PRIMER.-  Reconeixement explícit i inequívoc que el govern de Catalunya és el sorgit de 
les eleccions del 27S i no cap altre.
SEGON.- Considerem com a presos polítics els membres del govern Oriol Junqueres, 
Carles Mundó, Jordi Turull, Josep Rull, Raül Romeva, Dolors Bassa, Meritxell Borràs i 
Joaquim Forn juntament amb el president de l’ANC, Jordi Sanchez i el president de Òmnium 
Cultural Jordi Cuixart i en demanem el seu immediat alliberament.
TERCER.- Condemnar la violació de drets fonamentals a Catalunya a través de les 
mesures repressives aplicades per l’Estat espanyol contra la població i les institucions 
catalanes.
QUART.-  Posar una pancarta gegant a la façana de l'Ajuntament demanant 
l'alliberament dels presos polítics fins que siguin alliberats.
CINQUÈ.- Reprovar a tots els partits que varen fer possible l'article 155. Això vol dir PP, 
PSOE(PSC) i C'S. Així mateix instem al Govern espanyol i als partits que li donen suport que 
retirin l’aplicació de l’article 155 de la Constitució Espanyola.
SETÈ.- Demanar a la ciutadania que participi massivament en les eleccions del 21D com a 
resposta pacífica i democràtica a l’escalada repressiva de l’estat espanyol.
VUITÈ.-  Demanar serenitat i confiança a la ciutadania davant de la difícil situació política 
que estem vivint.
NOVÈ.- Exigir al govern espanyol que actuï decididament contra grups feixistes violents 
que darrerament actuen impunement alteraran la convivència ciutadana.
DESÈ.- Expressar el ple suport a la Mesa i al Parlament de Catalunya, que s’han vist 
desposseïts de les seves competències per l’aplicació indigna de l’article 155 de la CE.
ONZÈ.- Exigir la fi de la judicialització de la política catalana i condemnar 
l’arbitrarietat i l’ús partidista amb què s’estan aplicant les lleis tot pervertint la separació de 
poders que qualsevol Estat de Dret digne ha de garantir.
DOTZÈ.- Instar la Unió Europea i la resta d’institucions internacionals la seva implicació 
efectiva en el conflicte per resoldre un problema que l’estat espanyol només fa cada cop 
més gran i irresoluble.
TRETZÈ.-  Comunicar aquest acord al President de la Generalitat de Catalunya, a la 
Presidenta del Parlament de Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis, a i l’Associació 
de Municipis per la Independència, al Govern espanyol i als grups polítics del Parlament de 
Catalunya.

INTERVENCIONS
El regidor d’ERC, Sr. Josep M Calaf,  presenta i defensa la moció.
Intervé El Sr. Alcalde,  i diu que abans de començar voldria posar en consideració quins 
han estat  els posicionaments públics que ha tingut aquest Ajuntament durant els darrers 
dos mesos. A mode d’inventari, cal tenir en compte que:
1.- L’Ajuntament de Castellar va col·laborar en l’organització de l’1O, després d’acordar-ho 
amb el govern de la Generalitat. 
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2.- El mateix 1 d’Octubre, l’Ajuntament de Castellar va condemnar les brutals càrregues 
policials de la Policia Nacional i la Guàrdia Civil i que ens vam posar en contacte amb 
l’Alcalde de  Sabadell per posar-nos a la seva disposició. 
3.- Vam impulsar la convocatòria extraordinària i urgent d’un Consell d’Alcaldes del Vallès 
Occidental, d’on va sorgir una declaració de condemna subscrita per tots els Ajuntaments 
de manera unànime. 
4.- L’Ajuntament de Castellar va celebrar un ple extraordinari de la corporació on es va 
aprovar una declaració en contra de la repressió dels cossos policials. 
5.- L’Ajuntament de Castellar va donar suport a l’aturada de país del passat 3 d’octubre.
6.- L’Ajuntament de Castellar va condemnar l’empresonament primer de Jordi Cuixat i Jordi 
Sánchez i, després, dels set consellers i conselleres de la Generalitat.  
Exactament el text deia: “És absolutament injustificable que els representants del Govern 
escollits democràticament estiguin en presó preventiva per defensar les seves idees 
polítiques”.
7.- L’Ajuntament de Castellar ha col·laborat en totes aquelles concentracions que s’han 
convocat i membres de l’equip de govern hi han participat en les mateixes. 
8.- Des de l’Alcaldia es va redactar un Ban municipal on es feia una crida al diàleg i a la 
convivència pacífica a castellar. 
9.- L’equip de govern de l’Ajuntament de Castellar s’ha posicionat en contra de l’aplicació 
de l’article 155, ja sigui juntament amb d’altres Alcaldies catalanes, ja sigui amb mocions 
presentades al plenari o comunicacions, articles i entrevistes. 
I la llista segurament podria continuar i continuar..
Aquest equip de govern ha estat sempre, de manera inequívoca, a favor d’un referèndum 
legal i acordat. Ho hem dit per activa i per passiva. Ho vam dir fa 8 anys i ho hem tornat a 
dir fa cinc, dos i fa tan sols uns mesos. 
Crec que l’equip de govern ha tingut una postura pròpia. 
Una postura que no sempre ha estat coincident amb la postura del Partit dels Socialistes de 
Catalunya. 
Però això no ens ha incomodat el menys mínim. Hem tingut clar que la coherència amb els 
nostres plantejaments era més important. 
Això ha significat ser crític. I no ens ha fet mai por. Mai ho hem evitat. 
I és que si volem avançar, l’únic camí és superar els partidismes que ens han portat en 
aquest absolut fracàs de la política. 
Un fracàs de tots i cada un dels partits polítics que estan aquí representants i també dels 
que no ho estan. 
Mirin, regidors/es, calculem que durant els darrers anys ens han presentat més d’una 
desena de mocions sobre aquesta mateixa temàtica. 
Pàgines i més pàgines per justificar els acords que portaven a consideració del plenari. I 
d’entre totes aquestes pàgines ni un sol rastre d’autocrítica. Ni una sola línia. Ni una sola 
paraula. Ni una sola. Avui és un exemple més. 
Els seus partits polítics no han fet res mal fet. No s’han equivocat. Ni han comès cap error. 
Això és el que es desprèn de la lectura de la seva moció. 
La culpa és sempre dels altres. Mai és nostra. 
Sorprèn  aquest fet, quan durant els darrers dies llegim declaracions dels dirigents dels eus 
partits que van en sentit contrari.
Per exemple, Marta Pascal admet que “alguna cosa no han fet bé perquè Catalunya no és 
independent” i afegeix “cal sumar més a gent a l’objectiu”.  
Continuem, Artur Mas ha afirmat que les eleccions del 21 de desembre serviran per 
comprovar “si hi ha majoria suficient” per continuar amb el projecte d’independència a 
Catalunya”. També diu l’expresident que “probablement se li va donar més importància de 
la que tenia” a la declaració d’independència del Parlament “perquè el dia realment 
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important” va ser el referèndum de l’1 d’octubre i assenyala que “mai s’està del tot 
preparat per començar a funcionar com a país independent”.
Passem ara Anna Simó que una entrevista a un digital diu que “en la pròxima legislatura, la 
via unilateral cap a la independència és impossible”. La fins ara membre de la Mesa del 
Parlament també explica que “podríem parlar sobre què vol dir unilateralitat, però és 
evident que, sense el concert, el diàleg, que el Govern va intentar fins a l'últim moment, no 
és possible. Això va causar una mica de sorpresa al fiscal, que va fer una expressió. O ho 
fem dialogant amb l'Estat i la Unió Europea o... No som un bolet al món, això és evident”.
També Toni Comín s’ha referit a la qüestió dient que “potser vam insistir poc en la part més 
inquietant del relat i potser es va insistir massa en aquelles coses que sonaven més bé 
perquè així tenies la gent més cohesionada”. I admet en les seves declaracions que “ara 
toca fixar-se en els límits i ser conscients que la independència, que només es pot fer de 
manera pacífica, requereix un trajecte més llarg, que demanarà esforços més grans i que 
tindrà i està tenint corbes més complicades de les que la gent podia preveure. Està bé que 
ho entenguem. Abans algú ja ho intuïa i ja ho havia dit i ara ho estem constatant”.
El portaveu d’Esquerra Republicana, Sergi Sabrià, també ha fet autocrítica de la situació 
viscuda a Catalunya des de la proclamació de la independència el 27 d’octubre: “El Govern 
no estava preparat per desenvolupar la república catalana”.
Per la seva banda, Clara Ponsatí ha reconegut que el Govern no estava “prou preparat” per 
mantenir la república catalana després de proclamar-la. “A alguns [consellers] els va agafar 
una mica desprevinguts i donar resposta a aquesta acció contundent del poble català és el 
que potser no hem sabut fer de la manera més encertada”. 
Finalment, Benet Salellas també ha reconegut que el govern no estava preparat per aquest 
escenari d’unilateralitat i que mancaven estructures d’estat pròpies: “El cer és que en 
aquest país no hi ha estructures d’Estat preparades ni mesures d’efectivitat republicana que 
s’estiguessin desenvolupant”. 
Però de tot això, en la seva moció no apareix ni una línia. No fos cas...
I és que no han estat capaços d’assumir ni una lleugera autocrítica.
En uns moments, a més a més, en què molts ciutadans, molts castellarencs, se’ns apropen 
i ens diuen que estan absolutament desconcertats, desubicats, desorientats. 
Per no dir els que directament ens expliquen que se senten estafats i enganyats. 
Crec que els hi deuen una explicació, després de totes les mocions que han presentat i que, 
avui, tornen a insistir a presentar novament.  
Crec que aquest ple és el lloc on ho haurien de fer.
Fins que no ho facin, no comptin amb nosaltres per aprovar cap nova moció autojustificant-
se. 
I no pateixin, perquè molts dels acords que vostès plantegen ja han estat assumits per  
aquest consistori en declaracions institucionals. Ja ho hem fet. 
Mirin, estem enmig d’un procés electoral. Avui hem aprovat els representants a les meses. 
D’aquí uns dies comença la campanya electoral . 
Si vostès volen anar més enllà dels partits i contribuir a cercar una solució, una solució que 
vagi més enllà de la lògica fracassada dels partits, que es basi en el diàleg, preservi la 
convivència i que construeixi un ampli consens,  allà ens trobaran.
En torn de rèplica el regidor d’ERC Sr. Josep M Calaf,  intervé per dir que aquí el que es 
portava a debat era una moció, amb una sèrie de punts, en els quals ens havíem de 
pronunciar; si vostè Sr. Alcalde, vol fer un míting respecte com ha anat la política catalana 
en els últims, el podem fer, i per tant comença dient que no hi ha hagut autocrítica i a 
continuació ens esmenta les moltes que se’n han fet d’autocrítiques des del propi moviment 
independentista.
Jo li demanaria  que el que s’està debatent aquí és aquesta moció concretament, per tant 
digui’m quins son els punt d’aquesta moció que no comparteixen.
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Si volem es pot fer un monogràfic, un altre dia, i expliquem-nos tots plegats que podem fer 
millor, com podem i de quina manera ho podem fer.
Vostè diu que hi ha gent que se sent decebuda i que hi ha hagut un engany, jo crec que no 
estan encertades aquestes paraules, ja que probablement el que sí que havia és que tots 
plegats havíem pensat que vivíem en un estat de dret i que per tant aquest estat de dret 
tenia un límits en els quals no ens passaria mai i els hem passat aquests límits, 
sobradament, hi  han hagut masses informacions  i masses evidències de que hi ha hagut 
violència i aquesta violència podia anar molt més enllà del que ha anat, per tant hi ha hagut 
un moment que els responsables polítics han estat prudents perquè van considerar que no 
podien anar més enllà amb aquest sistema, aquest ha estat el problema, no comptar que 
l’estat arribaria tant lluny amb aquesta repressió.
Però val a dir que la moció no tracta d’això, tracta de fets concrets i especialment dels que 
han esdevingut els últims dies, i per tant li torno a demanar que ens argumentin quins son 
els punts que no veuen be. Tot seguit torna a fer lectura dels acords.
A continuació pel PDeCAT,   la regidora Sra. Bea Garcia ,  intervé i diu que certament 
vostès han fet un munt de declaracions amb pàgines i pàgines de paraules buides que al 
final no tenen cap resultat ni han tingut cap moviment en cap direcció. Moltes gestualitzacó 
per no res.
Ens acusa, als grups de l’oposició, de no fer autocrítica, i vostès i el seu grup, han fet 
autocrítica? . A part de llençar pilotes fora i acusar als altres , han fet la més mínima 
reflexió de les circumstàncies actuals amb els primers presos politics i exiliats dels darrers 
40 anys. Es nota que només es llegeixen el butlletí oficial del PSOE, és a dir el Periódico i el 
Paí, i posen tota la cura en fer-ne una difusió de la informació absolutament complexa, 
d’això se’n diu, en aquests dies desinformació, és a dir partir de frases agafades d’un text 
descontextualitzar-les i anar-les repetint i ampliant fins fer creure que aquella cita que es 
diu, és certa, si aquesta és la seva manera de fer política, doncs endavant.
El Sr. Alcalde,  torna a intervenir dient que, evidentment aquí estem per fer discursos 
politics, Sr. Calaf, i em sembla si algú n’ha fet discursos politics en relació en aquest tema, i 
mocions i més mocions, vostè ha estat la estrella d’aquest plenari, i em sembla raonable 
que evidentment aquí també anem  a parlar de política.
En aquesta moció no es que li manqui res, ni que no estiguem d’acord, aquesta moció el 
que li passa és que li manca el reconeixem d’una autocrítica que els dirigents dels seu partit 
si que han fet, i que nosaltres esperem en la mesura que aquests plenaris el que fan es 
debatre les qüestions d’interès municipal pels nostres ciutadans i ciutadanes, que fossin 
capaços també d’assumir aquesta autocrítica que fan els dirigents del seu partit polítics i 
per tal de poder arribar als ciutadans i ciutadanes de Castellar, en aquests moments, 
desorientats, desnortats,   desubicats, i que no saben el que està passant. I malauradament 
en aquesta moció, com en totes les mocions que han presentat vostès, no han fet ni el més 
mínim esforç  de fer cap mena d’autocrítica, i si el nostre si que ha fet autocrítica, el nostre 
grup si que ha anat més enllà dels plantejaments del partit polític del partit dels socialistes 
de Catalunya, i si ens hem hagut de posicionar, de vegades, en contra del que deia el partit 
dels socialistes da Catalunya, ho hem fet, ho hem dit, i no ens hem amagat i hem donat la 
cara i per tant en uns moments que son evidentment complexes, en una campanya 
electoral, que d’aquí pocs dies comença, amb un procés electoral que s’ha iniciat, crec que 
seria raonable que vostès reconeguessin que tot aquest procés no ha estat perfecte no ha 
estat idíl·lic, s’han comes errors i per tant enteníem que el que fora bo, si el que realment 
és avançar i no reproduir les  lògiques que ens podem en el Parlament de Catalunya, o en el 
Congrés dels Diputats, doncs de reconèixer tots aquesta autocrítica per tal de poder 
avançar en una solució. A nosaltres no ens dona la sensació que vostès aquí apostin per tal 
de poder cercar algun tipus de solució a res, per tal de poder avançar, de veure que és el 
que ens uneix, vostès el que busquen amb aquesta moció és continuar amb el mateix 
discurs que han et sempre, com si no hagués passat absolutament res, i a mi em sembla 
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que son interessants les reflexions, crec que és bastant evident que els principals dirigents 
d’aquest procés han fet una autocrítica important, dirigents del partit PDeCAT, i no 
reconèixer-ho a mi em sembla que seria no atendre a la  realitat.
Des del nostre punt de vista ha arribat el moment en que vostès que presenten aquestes 
mocions també han reconèixer que hi ha coses que no s’han fet bé, han de ser capaces de 
poder autocrítica, de  poder-la expressar davant de tothom, i això no ho trobem en aquesta 
moció i com que no ho trobem i entenem que és un moment important per tal de poder 
continuar avançant que ho facin, doncs no li donarem suport en aquesta moció, crec que es 
important que es pugui reconèixer que no tot ha estat fantàsticament ben organitzat que 
s’han comés  molts errors, que hi han hagut qüestions equivoques, per tant el que veníem 
a dir-los és que si vostès  venen a reproduir la lògica dels partits polítics normal, tradicional 
les consignes que tots els partits ens envien a través de les mocions, a nosaltres no ens 
trobaran aquí. Jo crec que des dels Ajuntaments, des de les institucions hem de ser capaços  
de poder superar aquest escenari i de poder buscar aquelles coses que ens uneixen i poder 
avançar per tal de poder trobar una solució que signifiqui  poder preservar aquesta  
convivència, poder establir un diàleg i per tal de poder continuar avançant.
També per Decidim Castellar,  la regidora Sra. Bet Tena, intervé i diu que per desencallar 
el tema si posem un catorzè punt en la moció que posi fem autocrítica que potser no 
estàvem reparats per la repressió  i per implementar la república el dia que la 
proclamàvem, acceptaríeu la moció?.
El Sr. Alcalde intervé per dir que el que seria interessant si volen continuar avançant en 
aquest sentit, deixin la moció sobre la taula, ens reunim i avancem a veure de quina 
manera ens podem entre tots conjurar  per fer un relat en el qual tothom si pugui sentir 
còmode i per tant poder arribar a uns acords de mínim per poder desencallar aquesta 
situació, ara tampoc, en aquests moments, estem en disposició de posar un punt més per 
tal de poder tirar endavant amb aquesta moció.
Torna a intervenir la regidora Bet Tena,  Decidim Castellar, i diu que sembla una excusa 
apel·lar a l’autocrítica perquè hi ha moltes coses d’aquí que no les voleu fer. Trobem una 
mica injust parlat de fracàs davant la mobilització més gran que hi ha hagut en aquest país, 
l’1 d’octubre i el 3 d’octubre parlar de fracàs davant de la repressió brutal de que poguessin 
haver-hi morts, o sigui la equidistància entre ni DUI ni 155, jo us demanaria que s¡acabés 
perquè una cosa és legitima  democràcia d’unes urnes i l’altra cosa és autoritarisme i 
totalitarisme, i per tant si us excuseu  dient que no hem fet autocrítica quan ara s’acaba 
d’explicar que ERC n’ha fet, la CUP n’ha fet, i que Convergència n’ha fet, des d’aquí 
nosaltres som d’aquest grups i recolzem als nostres líders i fem autocrítica.
Aleshores si el que no voleu és posar una pancarta, si el que no voleu és reprovar  tots els 
partits, no ho voleu reconèixer, doncs parlem clar i podrem parlar de tot i desencallar-ho.
Intervé el Sr. Alcalde  per dir que en el darrer plenari es va aprovar una moció en la qual 
es reconeixien els resultats de l’1 d’octubre.
En un segon torn de replica el regidor d’ERC Sr. Josep M Calaf,  intervé i insisteix en dir 
que la moció no anava d’això, nosaltres assumim plenament l’autocrítica que s’ha fet a 
nivell nacional per part del partit, si aquesta es la condició perquè aquesta moció s’aprovi, 
doncs ho incorporem. 
Cal entendre que les mocions que és presenten aquí les presenta no només el grup d’ERC 
sinó també la secció local d’ERC, per tant no tenim cap inconvenient en assumir l’autocrítica 
que faci falta, nosaltres estem parlant d’un altre tema.
Però vull recordar-li una cosa Sr. Alcalde, així com també li reconec que vostès en molts 
punts s’han separat de la posició del  PSC i això penso que se’ls hi ha d’agrair en el moment 
que ho han fet, però el PSC a nivell nacional no he sentit que hagi fet cap autocrítica   com 
a contrapartida de la que si que ha fet ERC, CUP i PDeCAT, a nivell nacional si que hem fet 
autocrítiques i hem intentat justificar que és el que ha passat per una sèrie de factors, més 
o menys creïbles, però jo no he sentit encara a nivell del PSC que hagi fet cap autocrítica 
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sobre el malament que ho ha fet, avui en dia encara es vanten de que molt bé el 155, que 
s’havia de fer, que era necessari, per part del Sr. Iceta només se sent a dir que la culpa és 
del govern de la Generalitat per haver fet el que ha fet.
Per acabar dir que continu dient que la moció no anava d’això, si vostè vol conduir la 
conversa cap un altra banda, té tot el dret de fer-ho, i per tant si algun dia creu que val la 
pena que ens reunim tots i fer una moció conjunta, no tenim cap inconvenient en fer-ho.
El Alcalde insisteix en dir que ara mateix, en aquest moments, seria difícil de poder 
arranjar aquesta moció, i per això els demanaria que la deixessin sobre la taula perquè es 
pogués treballar pel proper ple del mes de desembre.
Torna a intervenir el regidor d’ERC, Sr. Josep M Calaf,  i diu que la moció va en un sentits 
i vostè en proposa una altre cosa, penso que son dues coses que s’han de desvincular 
plenament, si hi ha una moció presentada es vota i això no treu que si es creu que val la 
pena reunir-nos i fer autocrítica tots junts de com han anat les coses, doncs endavant, però 
no barregem conceptes.
Tal val a dir que una cosa és la exposició que s’ha fet aquí i l’altra és la que es estrictament 
la moció. La moció no va gens contra el govern de Castellar.
El text no va prosperar pel vot de qualitat de l’Alcalde, ja que en segona votació es va 
obtenir el següent resultat:
VOTACIÓ: LA PROPOSTA DE MOCIÓ NO FOU APROVADA 
Vots a favor:      DEU      (10) dels regidors ERC, Decidim Castellar  i PDeCAT
Vots en contra:   DEU       (10) dels regidors Som de Castellar-PSC     
Abstencions :      CAP       

9.- Moció  dels grups municipals Decidim Castellar i PdECAT sobre situació d’un 
      empleat municipal.- 

El regidor de Decidim Castellar, Sr. Xavi Alavedra  fa lectura de la moció:
  
Atenent la sol·licitud d’en Jaume Pujol Angulo de posar en coneixement d’aquest ple sense 
límit de temps els danys, ètics, morals i econòmics causats durant els períodes del 27 
d’octubre de 2011 fins al 24 de maig de 2015, mitjançant la resolució per decret d’Alcaldia 
núm. 1052 de 27/10/2011, fonamentats mitjançant dades i documentació adjunta per 
l’exposició al ple d’aquests danys ètics, morals i econòmics i la seva demanda de dimissió 
de l’alcalde, Sr. Ignasi Giménez Renom, els regidors, Sr. Aleix Canalís Alsina, Sr. José 
Eduardo Gonzàlez Navas, Sr. Joan Creus Oliveras, Sr. José Leiva Reyes, Sr. Daniel Pérez 
Morejon i les regidores Sra. Ma Antònia Puig Mayor i Sra. Josefa Martínez Romero.
EXPOSICIÓ DE MOTIUS
En data 27 d’octubre de 2011, mitjançant decret d’Alcaldia número 1052, es resol deixar 
sense efecte l’abonament del complement per dedicació a 7 treballadors, deixar sense 
efecte el decret d’Alcaldia del 23 de juny de 2005 mitjançant el qual s’atribueix un 
complement per assignació a 1 treballador i deixar sense efecte el decret d’Alcaldia del dia 
1 de juny de 2010 mitjançant el qual s’atribueix un complement per assignació a 1 
treballador, fonamentat en:
1.- Nova estructura organitzativa es considera necessària una reorganització i/o 
redistribució d’efectius entre diferents àmbits de treball i el canvi d’algunes característiques 
de diversos llocs de treball de l’Ajuntament, atenent a la situació real de càrrega de treball i 
a l’organització i gestió del temps en els diferents serveis.
En cap moment se’ns va fer una proposta laboral que justifiqués aquesta estructura 
organitzativa, se’ns va comunicar individualment que se’ns traurien els complements 
corresponents sense cap proposta laboral diferent al que estàvem fent fins aleshores, un 
cop comunicat que se’ns traurien els complements, a través també d’assessorament legal, 
se’ns va comunicar que es podien treure els complements en qualsevol moment, que tan 
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sols podíem demanar la nostra plaça obtinguda per oposició i que havíem de gestionar amb 
l’empresa les condicions laborals dins d’aquesta nova situació retributiva i de qualificació 
professional, en cap moment hi va haver proposta laboral justificant que es pogués deixar 
sense efecte els complements, prova d’això ha estat que algun treballador va deixar 
d’exercir les funcions del complement d’assignació, que d’altres simplement fossin 
substituïts per altres treballadors, d’altres seguissin fent les mateixes funcions amb igual 
dedicació, els quals al 2015 alguns d’ells se’ls hi ha tornant a gratificar aquesta dedicació i 
d’altres adaptessin la seva dedicació al sou aprovat i d’altres que no es varen veure afectats 
pel decret perquè quan se’ls hi va comunicar que els hi traurien el complement varen 
gestionar individualment una atribució de tasques o justificacions vàries per seguir cobrant 
aquests complements.
En definitiva al 2011, se’ns havia baixat el sou un 5%, després congelat, al 2012 se’ns treu 
la paga de nadal, treballant en un Ajuntament amb un deute de 25.870.000 euros, dels 
quals durant 4 anys se’ns va voler responsabilitzar com a treballadors de 180.000 euros, on 
el departament de RRHH havia assistit a unes jornades de formació en aplicacions d’EROS i 
es parlava d’afrontar acomiadaments i fins i tot en el manifest que vaig repartir a la plaça 
per cert, experiència poc agradable però necessària per evitar enfrontaments o bé prendre 
decisions precipitades expressava la comprensió d’acceptar que en els temps en els que 
estàvem podia entendre que em despullessin el salari, però no pas que ho fessin sense 
proposta laboral, el que va fer plantejar-me deixar el treball i fins i tot enfrontaments amb 
el meu regidor el Sr. Aleix Canalís Alsina, degut a intentar provocar alguna situació en la 
que la resolució fos un expedient administratiu per poder-me defensar del que ens estava 
passant, tot i que com a resposta se’m va oferir un canvi de lloc de treball.
2.- Els respectius informes organitzatius de les diferents regidories
Algun company els va demanar al seu regidor i al seu cap, els quals varen confirmar que no 
n’havien fet cap i des de l’Ajuntament tampoc es va facilitar còpia d’aquests informes pel 
que es dedueix que no varen existir sinó que els qui varen decidir deixar sense efecte 
aquests complements varen fonamentar-ho amb falsedat documental.
3.- Atesa l’acta de la Comissió Mixta dels dies 22 i 26 de setembre de 2011, en la qual es 
dona a conèixer al Comitè d’Empresa les decisions que prendrà l’Ajuntament “l’Ajuntament 
aclareix que amb totes aquestes mesures es pretén arribar a la reducció necessària per a 
l’equilibri pressupostari actual i per al 2015, i el compromís és no haver d’acomiadar cap 
treballador que estigui ocupant una plaça de plantilla tant de personal funcionari com de 
personal laboral”
Sota aquesta amenaça s’informa al Comité d’Empresa i com a fets consumats, deixar sense 
efecte els complements dels treballadors que figuren en el decret 1052.
Així doncs, els afectats no vàrem entendre absolutament res de perquè s’havia justificat 
una decisió que tan sols tenia efectes econòmics de reducció de deute i que es va voler 
justificar amb una reestructuració laboral sense proposta organitzativa sense fonamentar, 
havent d’acceptar l’escapçament de la base salarial.
No és fins aquests últims anys que sortint a la llum pública els casos ocorreguts a 
l’administració pública i amb l’aprovació del codi ètic de conducta i de bon govern de 
l’Ajuntament de Castellar del Vallès, aprovat per Ple el 29 de març de 2016, el qual un cop 
llegit et fa pensar que si a l’Ajuntament s’ha hagut d’aprovar un codi ètic de conducta es 
que s’ha detectat o bé es preveu que alguna de les conductes dels components de 
l’Ajuntament no sigui ètica, et confirma que el 27 d’octubre la conducta de l’Alcaldia i dels 
qui varen votar a favor dels pressupostos des del 2012 fins al 2015 va provocar uns danys 
ètics, morals i econòmics a totes les persones que se’ls hi va deixar sense efecte diferents 
complements integrats a la seva base salarial, per afavorir econòmicament a membres de 
l’òrgan de govern.
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En data 15/7/2011, es fa públic que “l’Alcalde serà diputat provincial”, el que significarà que 
només pugui cobrar un sou públic, 54.500 euros d’alcalde, enfront de 83.538 euros de 
diputat. 
En data 27/7/2011, es fa públic que l’Alcalde renuncia al seu sou i que “els 54.500 euros 
anuals es dedicarien a partides de caràcter social”
El partit socialista de Castellar després d’haver guanyat per majoria absoluta en plena crisis 
econòmica, el Sr. Ignasi Giménez, presenta la seva nova organització municipal passant de 
10 regidors a 13 amb responsabilitats i pagues ja en aquell ple es va aprovar les 
assignacions per 13 vots a favor del PSC i en contra dels regidors de CiU, PP i l’Altraveu 
amb força debat de si s’havien o no de rebaixar les retribucions. 

Continua la lectura de la moció la regidora Sra. Bea Garcia, PDeCAT:  
En el ple del 8/11/2011 el Sr. Ignasi Giménez es va esmerar per explicar “l’esforç molt 
important per aprimar l’administració”.
Al 2014, l’Altraveu ja fa constar que les paraules de l’Alcalde Sr. Ignasi Giménez dites als 
jardins del Palau Tolra.
"I és clar, també haurem de fer sacrificis. El primer, us avanço, l’hem de fer els regidors 
d’aquesta corporació rebaixant-nos el sou un 10% respecte la passada legislatura."
Juntament amb un debat obert a facebock arrel de la campanya de la gran recapte de 
2014, en la que es donen xifres i es debat dels totals dedicats als òrgans de govern, on ja 
es qüestionava que el sou de l’alcalde s’hagués destinat a partides socials i no s’hagués 
distribuït entre els òrgans de govern
L’adjuntem per poder consultar:
https://www.facebook.com/ignasigimenez/photos/a.1470149993249126.10737418
29.1469710969959695/1499949453602513/?type=1&theater"
Tot i que en cap moment vaig entendre el perquè del que va passar al 2011 amb la 
signatura del decret 1052, i degut a que l’Ajuntament afrontava la reducció d’un dèficit de 
25.870.000, i repeteixo, del quals vostès n’eren responsables i la situació econòmica del 
País, en cap moment em podia pensar que s’hagués signat per treure’ns part de les nostres 
retribucions com a treballadors, per repartir-la amb els òrgans de govern i amb aquesta 
decisió cobrir el repartiment del sou de l’Alcalde en partides socials, fent nos servir durant 4 
anys per beneficiar amb una quantitat propera als 180.000  euros als òrgans de govern.
Així doncs, l’Alcalde Sr. Ignasi Giménez al 2011  cobrava 54.500 euros bruts a l’any i els va 
cobrar fins ésser escollit diputat, la resta pressupostat fins al 2011 que va deixar de cobrar 
es va distribuir amb els 2 nous regidors i diferents òrgans de govern, el tancament del 
pressupost del 2011 ja reflecteix el total dels 12 regidors de l’equip de govern, l’alcalde 
sense retribució municipal i l’oposició.
EL PRESSUPOT LIQUIDAT A 2011 òrgans de govern 424.051,27 euros bruts any
ANY 2012 (supòsit aplicant la reducció dels 54.500 euros i un 11,64% que es va 
comptabilitzar a les partides de personal – paga extraordinària de nadal, reduccions de 
personal, retirada de complements, etc, etc)
Pressupost liquidat 2011, 424.051,27 euros bruts any menys 54.500 euros bruts any 
Alcalde = 369.551,27 €/bruts x 11’64% = 326.535,51 euros bruts any (total ètic que 
s’hauria d’haver dedicat als òrgans de govern)
ANY 2012 (pressupost liquidat)
Pressupost liquidat 2012, 381.425,28 euros bruts any menys el pressupost ètic que s’hauria 
d’haver liquidat 326,535,51 €/bruts any = 54.889,77 euros bruts any que indiquen que en 
cap moment es van reduir els 54.500 del sou de l’alcalde de les partides dels òrgans de 
govern.
El decret 1052, provoca una reducció dels capítols dedicats a personal de 45.500 euros 
bruts a l’any.
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Es va intentar treure algun complement més, per quadrar-ho amb els 54.500 euros, però hi 
va haver-hi treballadors als quals no se’ls hi va treure cap complement del que s’havia 
parlat.
Al 2013, si s’hagués aplicat la reducció del 0,15% que hi va haver als capítols destinats a 
personal, èticament s’hauria d’haver liquidat les despeses a òrgans de govern amb 
326.045,71 euros bruts anuals, però, es liquiden les partides dedicades a òrgans de govern 
amb 412.564,53 euros bruts anuals (Ja es van tornar a cobrar les 14 pagues).
PRESSUPOST LIQUIDAT 2011 424.051,27 euros bruts anuals
PRESSUPOST LIQUIDAT 2013 412.564,53 euros bruts anuals
DIFERÈNCIA 2011 al 2013 11.486,77 euros bruts anuals
DECRET 1052 27/10/2011 45.500,00 euros bruts anuals
TOTAL 56.986,77 euros bruts anuals
Al 2014 es mantè estable 412.040,09 euros bruts a l’any i al 2015, es recupera la paga 
extraordinària de nadal del 2012, i es configuren uns altres òrgans de govern a través de 
les eleccions municipals, 488.088,40 euros bruts a l’any.
Al 2011 no vaig poder canviar d’empresa tot i intentar-ho, però al gener farà 31 anys que 
treballo a l’Ajuntament de Castellar del Vallès, és bo poder passar pàgina i que es pugui 
aclarir públicament que va passar l’octubre de 2011 i crec que aquesta moció els dona una 
oportunitat d’explicar-vos i rebatre el que els hi exposo, entenc que es va buscar on retallar 
despesa fixa de personal per afavorir durant els quatre anys de legislatura els òrgans de 
govern.
Si les dades són correctes prenguin les mesures corresponents per reparar el dany causat.
Per tot això, Es proposa,
ACORDAR:
- Traslladar els fets al Comitè d’Ètica Municipal de l’Ajuntament de Castellar, per valorar:
El reconeixement dels danys ètics, morals i econòmics causats per la resolució del decret 
d’Alcaldia núm. 1052 de 27/10/2011, a tots els treballadors d’aquest Ajuntament que es 
relacionen en aquest decret.
Si s’escau posar-ho en coneixement de la companyia d’assegurances per valorar els danys 
ètics, morals i econòmics causats mitjançant l’acció administrativa derivada de l’aprovació 
del decret d’Alcaldia núm 1052, de 27/10/2017.
- Si el comitè d’Ètica Municipal de l’Ajuntament de Castellar determina que han existit 
aquests danys ètics, morals i econòmics, es demana la dimissió de l’alcalde Sr. Ignasi 
Giménez Renom, dels regidors, Sr. Aleix Canalís Alsina, Sr. Eduardo Gonzàlez Navas, Sr. 
Joan Creus Oliveras, Sr. José Leiva Reyes, Sr. Daniel Pérez Morejon i les regidores Sra. Ma. 
Antònia Puig Mayor i Sra. Josefa Martínez Romero, per haver pres un acord administratiu 
per afavorir econòmicament a membres dels òrgans de govern mitjançant la supressió de 
part de les retribucions dels treballadors que figuren en la resolució del decret 1052 de 
27/10/2011, fonamentat amb informes inexistents, justificat mitjançant pressions, abús 
d’autoritat, i votant a favor en els plens corresponents a l’aprovació de les retribucions 
anuals als òrgans de govern des del 27 d’octubre de 2011 fins el 24 de maig de 2015, 
essent-ne coneixedors.

INTERVENCIONS
La regidora Sra. Anna Marmol,  Som de Castellar-PSC, intervé i diu que les qüestions 
plantejades en aquesta moció entenem que no han de ser tractades en el Ple de la 
Corporació. Tot i així, volem posar de manifest que les discrepàncies amb els acords o 
resolucions dels òrgans municipals, a més a més de poder tractar-se directament amb el 
regidor o regidora responsable, sempre poden ser objecte de recurs davant els tribunals de 
justícia per part de qui pensi que l’actuació de l’Administració li ha causat algun perjudici.
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El Sr. Alcalde,  diu que a continuació es cedeix la paraula al Sr. Jaume Pujol Angulo que ha 
sol·licitat poder participar en aquest punt de l’ordre del dia, ho pot fer per un període de 10 
minuts .
Pren la paraula el Sr. Jaume Pujol, i en primer lloc donar les gràcies a Decidim Castellar i al 
Partit Demòcrata per defensar aquesta moció i només aclarir que l’ordre del dia posa moció 
sobre la situació d’un empleat municipal, la meva situació com empleat municipal a dia 
d’avui no motiva aquesta moció, la presento com a ciutadà perjudicat per un acte 
administratiu, i no com a president d’una associació, ni com entrenador d’una entitat 
esportiva, ni com a secretari d’un partit polític, ni com a pare de família, ni com a 
treballador sense cap contenciós laboral amb aquest Ajuntament.
En principi no crec que s’hagi de dir res mes del que s’ha dit, he estat 4/5 mesos buscant 
dades, personalment aquesta situació m’ha causat un perjudici, però a més a més hi havia 
sis persones mes amb les seves famílies i les seves respectives problemàtiques.
Crec que és una situació molt fàcil d’entendre. Jo us presento documentació, fa 
aproximadament un any que es va aprovar el comitè d’ètica, val a dir que no s’ha reunit 
mai, és el primer cas en que es troba, vaig preguntar si els danys ètics eren una situació 
que podia causar perjudicis, i si que ho és. No se si la realitat del que jo us presento és la 
correcta. Crec que abans de poder fer passos legals és bo  per tots saber si es o no cert, si 
hi va haver voluntat,  si es va fer expressament o si han sortit les xifres per casualitat.
Tinc tots els mitjans oberts, des de l’Ajuntament se m’ha ajudat en tot el que es possible 
per recopilar informació, però desconec quins fets van motivar les decisions preses el  
2011, i tampoc se com es va justificar. Un mes abans estava parlant amb el meu regidor 
d’un augment de feines i un mes desprès se’m treia un complement de dedicació d’aquella 
feina que feia sis anys que l’estava cobrant i que a més era una reducció d’una plaça 
laboral, dins de la casuística hi va haver una persona que estava treballant amb unes 
funcions concretes, amb el canvi de legislatura segueix aquelles funcions i passats els 
quatre de la primera legislatura de li treuen les funcions. Van haver-hi coses molt rares i 
crec que políticament s’havia de fer públic i el que no vull és que es quedi en un racó com si 
no hagués passat res. Son 180.000 euros amb el total  que sens va treure de complements, 
amb companys que ara se’ls ha tornat a gratificar amb gent que ha tingut de canviar de 
feina, amb els problemes personals a nivell de no saber com enfocar que és el que havia 
passat.
Haver-me de plantar en calçotets en una plaça, que per cert  no és agradable, per evitar 
altres conflictes. Moralment crec que és l’equip de govern qui ha d’explicar que és el que va 
passar.
Jo presento aquesta documentació on es demostra que públicament es va fer una 
declaració política de que hi haurien 54.500 euros dedicats a partides socials, s‘augmenta la 
plantilla política amb 13 regidors i econòmicament es va veient que els 54.500 euros, en 
cap moment és van reduir dels òrgans de govern, i es van reduir 45.500 € del personal 
funcionari i laboral per complir amb la deducció de dèficit obligada pel deute de 
l’Ajuntament de mes de 28.000.000 € .
Per acabar insisteixo, es necessària una explicació i sobretot per mi,  tinc una situació 
estable a l’Ajuntament, estic en una bona regidoria i les coses funcionen be, per això vull 
deixar clar que l’encapçalament de la moció no és del tot correcte, ja que jo com a 
treballador a dia d’avui no tinc cap problema laboral.
La  resposta que ha donat la regidora Sra. Anna Marmol està bé, però a dia d’avui no és un 
problema laboral, es un problema com a ciutadà, que crec que el decret que es va prendre 
en el seu moment en va afectar a mi i a set famílies més, i per això s’ha d’aclarir i si el 
comitè d’ètica esta per poder defensar aquestes situacions, presento aquesta moció. A part 
de que es prenguin les decisions que siguin, jo hauré de prendre les legals corresponents.
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Així doncs demano que algú em digui si el que jo presento es cert o no, i que se’m pugui 
rebatre. És un acte administratiu totalment legal, en les decisions preses no hi ha cap 
il·legalitat, el que va ser és una immoralitat.
Per Decidim Castellar el regidor Sr. Xavi Alavedra,  intervé i diu que el seu grup ha fet la 
lectura d’aquesta moció i entenem que ens hem de posicionar en aquest sentit, des de 
Decidim castellar pensem que cal valorar el cas exposat aquí i rebutgem el paternalisme de 
l’equip de govern i la manca de resposta argumentada en aquesta moció, en aquest sentit 
pensem que l’equip de govern està perdent una oportunitat de donar explicacions i caldria 
fer un exercici de l’autocrítica tant comentada ena aquest plenari.
El Sr. Alcalde intervé per dir les explicacions es van donar en el seu dia en temps i forma, 
estem parlant d’un acte de l’any 2011 i per tant pensem que les demandes que en el seu 
dia es van presentar es podien canalitzar a través del comitè d’empresa, hi ha uns 
mecanismes  establerts per tal de poder debatre amb el personal de l’Ajuntament en relació 
a les qüestions laborals que afecten al personal de la casa i per tant entenem que això s’ha 
de circumscriure en un altre àmbit que no sigui el plenari. En qualsevol cas agrair el bon to 
del Jaume i de les intervencions que s’han fet.
El text no va prosperar pel vot de qualitat de l’Alcalde, ja que en segona votació es va 
obtenir el següent resultat:
VOTACIÓ: LA PROPOSTA DE MOCIÓ NO FOU APROVADA 
Vots a favor:      DEU      (10) dels regidors ERC, Decidim Castellar  i PDeCAT
Vots en contra:   DEU       (10) dels regidors Som de Castellar-PSC     
Abstencions :      CAP       

10.- Assumptes sobrevinguts
No n’hi ha

11.- Precs i Preguntes
El regidor Sr.  Rafa Homet, ERC, Formula una pregunta i demana una valoració de l’equip 
de govern.
Hem pogut veure al veí poble de Caldes de Montbui la revista gratuïta “el Calderí”, editada 
per la mateixa empresa de comunicació que porta la gestió de la publicitat de l’Actual de 
Castellar. La revista té una versió web, com l’Actual, i una edició en paper quinzenal, de 
característiques molt similars al nostre setmanari municipal, tot i que sovint hem sentit
d’aquest equip de govern que la diferència del cost entre edició paper setmanal i quinzenal 
no és significativa. Pel que hem pogut comprovar, el pes dels anuncis publicitaris dins els 
continguts totals és semblant als dos setmanaris. La diferència rau en que el Calderí és una 
iniciativa privada sense suport econòmic de l’ajuntament de Caldes més enllà d’algun 
anunci puntual. L’Actual de Castellar format, publicitat i qualitat equiparables costa milers 
d’€ a aquest ajuntament. Ens agradaria una valoració per part de l’actual grup de govern 
sobre aquesta diferència de costos, si la creu justificada i ens en pot explicar el motiu.
El regidor Sr. Aleix Canalis,  Som de Castellar-PSC, contesta la pregunta tot dient que  
aquest és un tema que s’ha tractat, de manera recorrent els darrers anys, en formats i 
formulacions diferents, per part de la seva formació als Consells de Comunicació. La 
resposta ha estat sempre  clara per part dels experts independents que el conformen, així 
com els representants dels mitjans de comunicació municipals i el regidor de Comunicació. 
Desconeixem quina diferència de costos tenen les dues publicacions diferents, tant a nivell 
de pàgines de l’edició (Calderí 16 pàgines, L’Actual: 24 pàgines + 8 als suplements), de 
tirada d’impressió (Calderí 3000, L�Actual: 5.500), de freqüència de publicació (Calderí: 
quinzenal, L’actual: setmanal), i de tractament de la informació (Calderí: basat en notes de 
premsa i menys pes de redacció, L’Actual: model d’equip de redacció).
El model de gestió dels mitjans de comunicació municipals, tal com s’ha explicat en el 
Consell de comunicació, la darrera reunió del qual va ser justament abans-d’ahir, es basa 
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en l’optimització dels molt bons recursos humans de la Regidoria de comunicació, que ja 
existien el 2007, i que suposen 2/3 del cost de L’Actual imprès, lactual.cat i Ràdio Castellar.
Aquest model ha permès reduir un 30% el pressupost de la Regidoria, incloent-hi també la 
Comunicació institucional.
Hem passat d’un model, amb CiU i ERC, basat en un Casa de la Vila (6-9 exemplars anuals) 
centrat en l’obra de govern, Ràdio Castellar i anuncis a altres publicacions, a un model 
modern i optimitzat, amb publicacions impreses setmanals (45 exemplars anuals), Ràdio, 
web i gestió de xarxes socials, amb un 30% menys de pressupost.
Intervé per ERC el regidor Sr. Rafa Homet,  i diu que agraeix la valoració i entenem que hi 
ha una diferència de cost significatiu entre mantenir una edició en paper setmanal i una 
edició en paper quinzenal i  aclarir que sens ha dit que hi ha la mateixa quantitat de 
personal dedicat en comunicació que l’any 2007 a l’Ajuntament de Castellar.
Replica el regidor Sr. Aleix  Canalis,  Som de Castellar-PSC, i diu que desconeixen 
exactament el pressupost i els números del setmanari el Calderi, no ens costa, però si que 
és cert que immensa majoria de les places que s’estaven cobrint per fer ràdio castellar i 
també la part institucional que era la casa de la Vila, en el seu moment, aquesta massa 
salarial, aquest conjunt de persones, en essència son els mateixos i suposen mes de 2/3 del 
cost total del que significa la corporació actual que és l’actual en la seva edició digital i la 
gestió de les xarxes socials.

A continuació pel grup municipal PDeCAT, la regidora Sra. Bea Garcia,  formula el següent 
prec:
Donada l’excepcional situació política que viu el nostre país, amb el nostre Parlament 
democràticament escollit dissolt per un govern que no és el nostre, perquè no va ser escollit 
per la nostra ciutadania; amb els Presidents de les dues entitats socials empresonats fa ja 
més d’un mes, així com la meitat del nostre govern escollit democràticament i l’altra meitat 
a l’exili; amb l’aplicació de l’article 155 que coarta i limita els drets democràtics de la nostra 
ciutadania  i les nostres administracions.
Criem que aquesta és una situació prou excepcional com perquè no la normalitzem, ni 
pretenguem fer vida norma, com si res no estigues succeint.
És per això que el grup municipal del PDeCAT fa el prec de que no s’encengui l’enllumenat 
de Nadal fins que no quedi un sol pres polític a la presó i s’hagin restablert els mecanismes 
democràtics al nostre país.

I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent dos quarts de nou de la nit, s’aixeca 
la sessió de la qual s’estén la present Acta que signa digitalment en la data que consta en la 
signatura com a fedatari d’aquests acords, el Secretari, amb el vistiplau del Sr. Alcalde.

Per descarregar una còpia d'aquest document consulti la següent pàgina web

Codi Segur de Validació 1bacdc56a47a4815a0cb5f953219d7d9001

Url de validació https://carpeta.castellarvalles.cat/validador

Metadades Classificador:Acta  -

S
ig

n
at

u
ra

 1
 d

e 
2

Jo
se

p
 C

o
le

ll 
V

o
lt

as
20

/1
2/

20
17

S
ec

re
ta

ri

S
ig

n
at

u
ra

 2
 d

e 
2

Ig
n

as
i G

im
én

ez
 R

en
o

m
21

/1
2/

20
17

A
lc

al
d

e

https://carpeta.castellarvalles.cat/validador?codigoVerificacion=1bacdc56a47a4815a0cb5f953219d7d9001

